
  

 

K o n g s b e r g  

R o t a r y  K l u b b  

M å n e d s b r e v  

N r .  6 7 6   J A N U A R  2 0 2 1  

Kjære Rotary venner! 

Takk til alle som deltar på nettmøtene hver mandag. Vi øker deltagelsen ukentlig. Fortsett med det! 

Det er også gledelig å se at klubben øker tilhengerskaren på sosiale 
medier som Instagram og Facebook der vi har hhv 504 og 126 føl-
gere. Jeg oppfordrer alle som har mulighet til å «følge», «like» og 
«dele» postene til klubben. Kongsberg Rotary fremstår interessant 
når vi kan skilte med kunnskap om; ledelse, pistolskyting, Brasil, 
Eritrea, Mexico, direksjon,  vitensenter, litteratur, fjellturer, lokal-
historie, kulturskole, bier, honning, strikking, miljøvern mm. Med-
lemmene oppfordres til sende flere oppdateringer om særkunnska-
per til Heidi.  

Vi hadde endelig fått tak i 2 gode kandidater til RYLA på Klekken; 
Nora Cowles og Oskar Bråten. Dessverre har RYLA igjen blitt av-
lyst men vi håper den blir tatt opp igjen til høsten 

Neste måned fyller klubben 70 år. Vi hadde som for 10 år siden 
planlagt feiring på årsdagen den 8 mars. Fellesarrangement utsettes 
av kjente grunner til høsten da vi har bestemt Norge skal åpnes! Det ser vi frem til! 

I januar tok vi dessverre farvel med Jon Erik Saugen. Han ble 87 år. Jon Erik inspirerte og engasjerte med-
lemmene innen innovasjon, kultur, miljøvern mm. Begravelsen var en flott arrangement med flotte taler og 
vakker musikk. Takk til Jon Erik! 

Legger avslutningsvis ved at bilde av den blide Tele-
markskysten. Isen er i ferd med å legge seg utover mot 
Jomfruland og et besøk kan anbefales 

Ha en fortsatt fin februar måned! 

Hilsen Torjus 
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Møtereferater 

Møte 4.1.  Tilbakeblikk på året som var 

 

Møte 11.1.  Byutvikling i Kongsberg 

Godt nyttår kjære Rotary venner i Kongsberg, Rollag og Flesberg 

Torjus Ønsket velkommen. 

Dessverre må vi fortsatt holde møtene på Teams.  I dag er det 17 deltagere. Alle oppfordres til å delta på 

Teams og oppfordre andre til også å delta. 

Bursdager:  

Ingerid Neumann,  

Halvor Hegna (stor jubilant 80 år)  

Aurilla Aurelie Arntzen 

 

Vi har nå 120 følger på Facebook, vi har 400 følger på Instagram. 

 

Heidi har satt i gang en kompetansekartlegging 

Oppfordring til å sende Heidi en kort epost med kompetanse, også de ingen andre vet om i og utenfor jobb.  

 

3 min Asbjørn Løvstad 

Hyttebygging : Om utfordringene om at hytteutbygging ikke er bærekraftig i dagens modell. Kan bruk av 

kontainer-hytter være en god vei fremover. Blir en test oppsett på Ble, med «felles tårn» og 4 hytter 

(kontainere). 

 

Denne uke besøk av Ingebjørg Trandum, tidligere kommuneplanlegger i kommunen 

https://www.kongsberg.kommune.no/innhold/teknisk-og-eiendom/kommuneplanen/revidering-av-
kommuneplanens-arealdel-2018-2030/byutviklingsprogram/ 
Video av deler av sluttpresentasjonen som ble holdt i Musikkteateret  16.desember 2019 

- Alv Skogstad Aamo med en generell presentasjon. 
- Urban Power med en presentasjon om elveløpet som attraksjon 

Videoene kan finnes her:  

http://kongsbergk.nett.itum.tv/?videoid=6bc36da5-9978-4762-aa77-38fe5db3ac4a 

Neste uke holder Astrid Neumann innlegg. 

 

Møte 18.1.  Min tid i Det Danske Søværnets Materiellkommando  

Presidenten ledet møtet og åpnet med å det triste budskapet om at Jon Erik Saugen brått hadde gått bort. 

Norma og sønnen Bernt deltok på møtet. 

Presidenten nevnte Jon Erik sin sterke deltagelse i klubbens relasjoner med Riga Hansa Rotary klubb, både 

med studentutveksling og mentorprogrammet. Jon Erik hadde vært medlem av Rotary i snart 26. Han var 

president i perioden 2002-2003 

 

Rotary ble en av Jon Erik sine hovedfokus etter at han ble pensjonert og da spesielt relasjonen til Latvia og 

Riga Hansa RK., sa Bernt Saugen. 

 

Det ble avholdt 1 minutts stillhet og en ankerdram til minne for Jon Erik. 

 

https://www.kongsberg.kommune.no/innhold/teknisk-og-eiendom/kommuneplanen/revidering-av-kommuneplanens-arealdel-2018-2030/byutviklingsprogram/
https://www.kongsberg.kommune.no/innhold/teknisk-og-eiendom/kommuneplanen/revidering-av-kommuneplanens-arealdel-2018-2030/byutviklingsprogram/
http://kongsbergk.nett.itum.tv/?videoid=6bc36da5-9978-4762-aa77-38fe5db3ac4a
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Klubben har mottatt følgende brev fra Riga Hansa RK: 
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Astrid Neumann sto for dagens hovedinnlegg  -   

Min tid i Det Danske Søværnets Materiellkommando . 

Før hennes tid der så arbeidet Astrid 15 år med ubåtsystemer 

på Kongsberg. Dette ga henne en grunnleggende kunnskap 

om alt teknisk utstyr om bord i ubåt. 

Så med den bakgrunnen fikk hun jobb som seksjonssjef for 

undervannsvåpenseksjonen i Det danske Søværnets Materiell 

Kommando SMK i 2001. 

 

Det ble 6 spennende år med ansvar for alle typer undervannsvåpen og undervannsteknologi: 

• Minejakt og mineryddingsutstyr 

• ROV Fjernstyrte undervannsfarkoster (Remotely Operated Vehicles) 

• Ubåter 

• Torpedoverksted Fredrikshavn 

• Sonar 

• 2 typer Torpedoer  

TP613 tungvekts torpedo med rekkevidde 20km 

MU90 lettvekts torpedo med rekkevidde 12-25 km 

• Dybdebomber 

• Miner 

 

Det ble gjennomført årlig inspeksjon av depotene hvor dybdebomber og miner ble oppbevart . 
 
Danmark overtok 3 ubåter fra Norge som ble oppgradert, 
Ubåten Sælen ble Danmarks bidrag til Irak-krigen i 2003. 
 
I denne perioden deltok jeg på daglige møter med admiralen 
som er øverste sjef for Søværnet.  
Vi måtte planlegge hvordan vi skulle sende torpedoer, de 
kunne ikke sendes med ubåten, da dette ville stride mot NA-
TO konvensjonene. 
En kan ikke sende skarpe våpen gjennom andre land i freds-
tid. Derfor ble torpedoer og krigshoder sendt hver for seg 
med annen transport. For å montere dette sammen måtte det 
opprettes et mobilt verksted 
Dette var et meget risikabelt opplegg da brennstoffet Hydro-
genperoxide er meget eksplosivt når det kommer i kontakt med annet stoff. Det krever ekstremt renslige 
forhold og kontroll 
Deretter skulle disse lastes om bord på ubåten, lastingen foregår ved å «mate» de inn gjennom lukene for-
fra. 
 
Bidraget var meget verdifullt som etterretningsskip. De kunne sende informasjon til overflate fartøyene 
angående andre skip i området.  
Det er ikke enkelt å oppdage en liten ubåt når den går under vann og bare lytter og observerer. 

 
Så skulle det bygges nye skip til marinen.  
Danskene var så smarte at de kalte det «støtteskip», ikke fregatt så 
de kunne unngå offentlig anskaffelsesregler og ga oppdraget til 
Odense verftet. 
 
Avdelingen min var ansvarlig for utvelgelse av all teknologi som 
var under vann og hvordan dette mest hensiktsmessig kunne plasse-
res om bord. 
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President 

Torjus Jore 

E-post: Torjus.Jore@technipfmc.com 

Sekretær:  

Eva Lie 

E-post: evli3@frisurf.no 

Kasserer: 

Mette Ulleberg 

E-post: mette.ulleberg@gmail.com 

Redaktør  

Jens Tore Steenslid 

E-post: jens@steenslid.com  

Ansvarlige personer - 2020/2021 

Programoversikt  

Dato Program Foredragsholder Ansvarlig 

    

    

    

    

    

Dette innebar. 
• Forskjellige type sonarer 
• Italiensk lettvektstorpedoer 
• Muligheter for utlegging av miner. 
 
Hennes jobb som avdelingsleder for undervannsvåpenseksjonen ble slått sammen med luftforsvars våpen 
og den jobben tilfalt da en militært ansatt. 
Hun fikk jobb som seksjons sjef for kvalitetsavdelingen. 
Sommeren 2007 sluttet hun i det danske forsvaret og flyttet tilbake til Kongsberg. 
 

 

25.1. Peismøter 

 

 

 

 

NÅ HAR VI FÅTT NY TRF HÅNDBOK 

TRF håndboken foreligger i ny versjon. Her er alt du trenger å vite 

om The Rotary Foundation.  

https://d2310.rotary.no/no/nyhetsdetaljer/498#
https://d2310.rotary.no/file-manager/file/2020-2021/TRF/TRF%20ha%CC%8Andbok%202021.pdf?context=mosdoc
https://d2310.rotary.no/file-manager/file/2020-2021/TRF/TRF%20ha%CC%8Andbok%202021.pdf?context=mosdoc
https://d2310.rotary.no/file-manager/file/2020-2021/TRF/TRF ha%CC%8Andbok 2021.pdf?context=mosdoc

